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Sak 27/2013 
Godkjenning av protokoller fra styremøte i mars 2013 og telefonmøte i 
april 2013 

 
Protokollene for styremøte i mars 2013 og telefonmøte i april 2013 ble enstemmig 
godkjent.  

 
 
 

Sak 28/2013  Tingsak: Norges Skytterstyres årsmelding for 2012 

 
Årsmeldingen sendes som eget vedlegg til behandling på Skyttertinget 2013. 

 

Norges Skytterstyres innbyr Skyttertinget 2013 til å fatte følgende vedtak: 

 
Årsmelding for 2012 godkjennes.  
 
Enstemmig vedtatt. 

 
 
 
 



Sak 29/2013  Tingsak: Årsregnskap for 2012 med årsberetning 

 
Årsregnskap for 2012 med årsberetning sendes som eget vedlegg til behandling på 
Skyttertinget 2013. 

 

Norges Skytterstyre innbyr Skyttertinget 2013 til å fatte følgende vedtak: 

 
Regnskap og årsberetning for private og offentlige midler for 2012 godkjennes.  
 
Enstemmig vedtatt. 

 
 
 

Sak 30/2013  Forslag om endring av valgordningen for valgkomiteen 

 
Skyttersamlagene Hedmark, Namdal og Nordfjord har fremmet likelydende forslag om 
nytt valgordning for personer som skal velges til valgkomiteen. De har i samme forslag 
også foreslått at det skal settes krav til valgkomiteens presentasjon av kandidater for 
Skyttertinget.  
 
Administrasjonen ser dette som to ulike forslag som behandles særskilt. Forslag om nytt 
valgsystem behandles i denne sak, mens forslag om valgkomiteens presentasjon legges 
fram i sak 36 på dette møtet. 
 
Forslagsstillerne foreslår følgende angående nytt valgsystem for valgkomiteen: 
” Valgkomiteens medlemmer velges for tre år, slik at komiteen har en stadig rullering av 
medlemmer. Etter tre år velges et nytt medlem fra landsdelen. Treårsbolkene følger valget 
av landsdelens styrerepresentanter, slik at man det året landsdelens styrerepresentant er 
på valg også velger nytt medlem i valgkomiteen.”   
 
Drøfting 
Administrasjonen mener at behandlingen av forslaget bør utsettes, med bakgrunn i det 
vedtaket som ble gjort i sak 15/2013, angjeldende forslag om nytt tidsintervall for 
Skyttertinget. Med henvisning til det arbeid som nå skal pågå med gjennomgangen av DFS 
sin framtidige rolle og tilknytning til Forsvaret, ble den saken utsatt til 2014. Det vil 
således være naturlig at saken om endring i valgsystem for valgkomiteen da kommer i 
forlengelsen av det som da måtte bli vedtatt om Skyttertinget.  
 
Administrasjonen vil på denne bakgrunn foreslå at Norges Skytterstyre utsetter saken, og 
tar den opp til realitetsbehandling på Skyttertinget i 2014. 

 

Administrasjonen anbefaler Norges Skytterstyre til å gjøre følgende vedtak: 
 
Saken utsettes og samordnes med sak angående eventuell endring av Skyttertingets 
tidsintervall på Skyttertinget 2014. 

 

Vedtak 

 
Administrasjonens forslag enstemmig vedtatt. 



 
Sak 31/2013  Tingsak: Tildeling av LS 2017 

 
Skyttertinget 2012 vedtok en turnus for Landsskytterstevnet (LS) med tildeling til 
Vestlandet landsdel i 2017. Det foreligger to søkere om å arrangere LS 2017 fra hhv. Førde 
skyttarlag og Voss skyttarlag.   
 
Drøfting 
Denne drøfting tar utgangspunkt i søknader fremmet om å arrangere Landsskytterstevnet, 
og søkernes beskrivelser av de lokale forhold og de planer som er skissert for stevnet. 
Representanter for Skytterkontoret har i tillegg gjennomført møte og foretatt nødvendige 
avklaringer for å bedre kunne vurdere søkerne opp mot hverandre. Utover dette er 
søkerne orientert om hvilke oppgaver, pålegg og gjøremål man ser for seg at arrangører 
skal stå for i forbindelse med innføring av elektronisk målmateriell i feltskytingene.  
 
Forpliktende årsmøtevedtak i skytterlaget 
Begge søkere har bekreftet å ha et formelt årsmøtevedtak om å søke LS. 
 
Tilsagn om offentlig støtte 
Begge søkere har dokumentert støtte fra kommune og fylke.  
 
Samarbeid om stevnet 
 
Førde: Planlegger med forpliktende samarbeid med flere naboskytterlag. Har dokumentert 
støtte fra Førde Industri og Næringssamskipnad om tilrettelegging og samarbeid.  
 
Voss: Planlegger samarbeid med lokale skytterlag, idrettslag og foreninger. 
 
Begge arrangører forutsetter støtte fra Forsvaret til gjennomføring av stevnet iht. avtale 
mellom Forsvaret og DFS:  
 
Skyteteknisk 
 
Førde (Førde skytterstadion): 

‐ 200m bane med 43 skiver.  
‐ 100m 25 skiver. 
‐ Grovfeltskytingen gjennomføres i Vasslia, 1600m fra skytterstadion. Opprop i 

Førde sentrum med buss til feltområdet.  
‐ Stang/felthurtig gjennomføres etter grovfeltrunden i Vasslia. 
‐ Finfelt arrangeres i tilknyting til Skytterstadion. 
‐ Finale Stang‐ og Felthurtigskyting i umiddelbar tilknytning til skytterstadion. 

 
Voss (Skjerve skytebane): 

‐ 200m bane med 50 skiver.  
‐ 100m 25 skiver. 
‐ Grovfeltskytingen gjennomføres i tilknyting til hovedarena fra 3 stasjoner med 

kort avstand seg imellom. 
‐ Finfeltskytingen gjennomføres i tilknyting til hovedarena fra 3 stasjoner med kort 

avstand seg imellom. 



‐ Stang‐ og felthurtigskyting gjennomføres i tilknytning til hovedarena, etter 
grovfeltrunden. 

‐ Finale Stang‐ og felthurtigskyting gjennomføres i tilknytning til hovedarena. 
 
Arena 
 
Førde: Førde skytterstadion er en kompakt og intim arena som ligger ca 8 km fra Førde 
sentrum. Arenaområdet ble utvidet til LS i 2008, men er fortsatt relativt begrenset. Det er 
utbyggingsplaner for området som kan gi en viss utvidelse av selve arenaen. 
 
Voss: Skjerve skytebane er en svært romslig arena ca 8 km fra Voss sentrum. 
Arenaområdet er mer enn tilstrekkelig for et LS etter dagens modell.  
 
Trafikk og parkering 
 
Førde: Parkeringskapasitet ca 1500 personbiler ved arena. Ved behov settes opp buss fra 
Førde. En mulig utvidelse av et tilliggende motorsenter kan gi betydelig bedre 
parkeringskapasitet til 2017.  
 
Voss: Parkeringskapasitet ca 2000 personbiler ved arena. Ca 750m fra arena tilrettelegges 
med ytterligere inntil 3000 plasser.  
 
Innkvartering 
 
Førde: To store hotell i Førde med god kapasitet. Skyttercamp på tilgjengelige områder i 
Førde sentrum med tilgang til strøm. Kapasitet er uavklart pga. restriksjoner for bruk av 
uteområder ved skoler der det er lagt kunstdekke. Det planlegges med mobile 
toalettbrakker og bruk av to store dusjanlegg i sentrum. Det er i tillegg betydelige 
overnattingsmuligheter ved campingplasser etc. i kommunen og i nabokommunene.  
 
Voss: Skyttercamp med kapasitet til 2000 enheter i Bømoen med tilgang til strøm. Voss 
har i tillegg kapasitet på ca 4000 sengeplasser for tilreisende, inkludert 3 hotell i sentrum. 
Innkvartering vil skje i samarbeid med Destinasjon Voss.  
 
Fritidstilbud 
 
Førde: Førde er et handelssenter i regionen med at godt og variert tilbud. I tillegg finnes et 
godt opplevelses‐ og kulturtilbud. Det er i tillegg gode muligheter for friluftsaktiviteter og 
naturopplevelser.  
 
Voss: Voss er et handelssenter i regionen med at godt og variert tilbud. Det er i tillegg 
gode muligheter for friluftsaktiviteter og naturopplevelser, flere av disse kommersielt 
tilrettelagt for tilreisende.  
 
Infrastruktur i regionen 
 
Førde: Førde ligger sentralt i Sogn og Fjordane med E 39 som en sentral samferdselsåre 
gjennom byen. Nærmeste flyplass er Førde lufthavn Bringeland. Førde by har en 
handelsstand som er i stand til å betjene 20 000 tilreisende. LS konseptet til Førde er vel 
utprøvd og tilfredsstiller kravene til en arrangør på en god måte.    



 
Voss: Voss er et trafikknutepunkt på Vestlandet. Nærmeste flyplass er Flesland/Bergen. 
Voss har en handelsstand som er i stand til å betjene 20 000 tilreisende. Kapasitet, 
kompakthet og arena gir svært gode betingelser for å betjene skyttere og publikum på en 
meget god måte.  
 
Teknisk vurdering 
En totalvurdering av søkerne satt opp mot hverandre går i favør av Voss. Dette begrunnet i 
bedre skivekapasitet på 200m, skyttercampens kapasitet og nærhet til hovedarena, samt 
hovedarenaens utforming. Imidlertid er feltområdet på Voss så begrenset at det kan by på 
utfordringer, noe som er mer ideelt i Førde.  
 
Denne konklusjon legger til grunn at det er likegyldig for Forsvaret hvem av søkerne som 
tildeles Landsskytterstevnet. Skyttercampen er for mange skytterfamilier en svært viktig 
del av LS opplevelsen, der sosial omgang med skyttervenner gjerne pleies mer her enn 
gjennom hele resten av året. Kapasitet og nærhet til hovedarena teller slik sett i Voss sin 
favør.  
 
Videre teller det i Voss sin favør at de har 50 skiver på 200m, mot Førde sine 43. 
Eksempelvis var det 45 samlag som stilte lag i samlagsskytingen i 2012. Redusert 
skivekapasitet vil utover å kunne være en utfordring i samlagsskytingen, i tillegg gi en 
generelt dårligere kapasitet i den innledende skyting, samt redusert antall deltakere i 
lagskytingen.  
 
Førde har mulighet for større variasjon på grovfeltskytingen, men får ekstra 
transportbehov når feltskytingen ligger et stykke fra hovedarena. I Voss er området som 
skal benyttes til grovfelt, finfelt, stang og felthurtig så begrenset og tett opp til hverandre 
at det byr på visse utfordringer med eksempelvis ideell plassering av hold og støy fra 
nabostandplasser. Ved å bruke 100m på minneskyting blir det likevel rimelig god variasjon 
på feltholdene. Slik planen er nå vil Stang‐ og felthurtigskyting gjennomføres etter 
grovfeltrunden både i Førde og Voss.  
 
Politisk vurdering 
Det er ingen tvil om at begge søkerne er svært kapable til å arrangere vellykkede 
landsskytterstevner. Derfor vil valg av arrangør være vel så mye basert på politiske 
avveininger, som rammebetingelser og generell evne til å gjennomføre et slikt stevne. 
Totalt sett tilbyr Voss det beste stevnekonseptet, men det kan i dette bildet være politiske 
hensyn som veier vel så tungt, jfr. også debatten på fjorårets Skytterting om tildeling av LS 
2016. 
 
Gjennom langtidsplanen er det vedtatt et mål om å øke deltakelsen på LS ved å tilby 
skyttere med familier sportslige og utenomsportslige opplevelser som gjør LS uunnværlig. 
Voss som arrangørsted vil i litt bedre grad enn Førde understøtte denne målsetning, ved 
at de kan tilby den beste opplevelsen gjennom et topp moderne og storslått anlegg med 
nærhet til en skyttercamp med stor kapasitet. Angående det utenomsportslige tilbud 
stiller søkerne relativt likt i hva de kan tilby.  
 
Skal langtidsplanen være et troverdig og langsiktig styringsverktøy må de føringer og 
ambisjoner som her er forankret legges til grunn og gis tyngde. Dette kan man selvsagt 
velge å sette litt til side gjennom å ta inn ytterligere politiske vurderinger rundt 



eksempelvis: 
 

‐ Viktigheten av å ha flere arenaer/arrangører i samme landsdel/større fleksibilitet 
‐ Synergieffekt av å arrangere LS gjennom markedsføring, politikerkontakt, prege 

regionen, næringsliv, styrke skyttersaken lokalt 
‐ Hvor ofte klarer man å arrangere LS på samme sted 
‐ Gjenbruk av utbygging, infrastruktur og kompetanse ‐ kostnadsbegrensning 

 
Ovenstående politiske vurderinger tilligger det Norges Skytterstyre og Skyttertinget å 
vektlegge. I forhold til de rent faglige og infrastrukturmessige kriterier vil imidlertid 
administrasjonen anbefale at Voss skyttarlag tildeles Landsskytterstevnet i 2017. 
 
Forsvaret vil legge fram sin anbefaling på styremøtet. 

 

Administrasjonen anbefaler Norges Skytterstyre å fremme følgende forslag til vedtak for 
Skyttertinget 2013: 
 
Voss skyttarlag tildeles Landsskytterstevnet for 2017.  
 
Arrangøren må forholde seg til forutsetninger for arrangementet som framkommer i 
arrangøravtalen og tildelingsnotat fra Norges Skytterstyre, og avtale mellom Forsvaret og 
DFS vedrørende støtte til LS for perioden 2011 – 2020. 
 
Oddbjørn Meland foreslo følgende: 
Førde skyttarlag tildeles Landsskytterstevnet 2017.  
 
For øvrig som administrasjonens forslag. 
 
Avstemming: 
Vaaje, Gjerstad, Meland og Knutsen stemte for Meland sitt forslag, mens Ivarrud, Lund, 
Lystad og Skaug stemte for administrasjonens forslag. Melands forslag vedtatt med 4 mot 
4 stemmer der presidentens dobbeltstemme avgjorde Skytterstyrets innstilling. 

 

Norges Skytterstyre innbyr Skyttertinget 2013 til å fatte følgende vedtak: 

 
Førde skyttarlag tildeles Landsskytterstevnet for 2017.  
 
Arrangøren må forholde seg til forutsetninger for arrangementet som framkommer i 
arrangøravtalen og tildelingsnotat fra Norges Skytterstyre, og avtale mellom Forsvaret og 
DFS vedrørende støtte til LS for perioden 2011 – 2020. 
 
Vedtatt med 4 mot 4 stemmer, der presidentens dobbeltstemme avgjorde innstillingen. 

 
 
 
 
 
 
 



Sak 32/2013  Tingsak: Klasse 1 fra 200 m til 100m 

 
Geir H. Stølen, Kvinesdal skytterlag fremmer gjennom Vest‐Agder skyttersamlag forslag om at 
klasse 1 flyttes fra 200 m til 100 m. Forslaget inneholder videre en beskrivelse om at skyttere i 
denne klassen  fritt kan velge mellom kaliber  .22 og 6,5mm, og om at de skal delta  i  finfelt. 
Forslaget er enstemmig støttet av Vest‐Agder skyttersamlags ombudsmøte. 
 
Forslagsstilleren begrunner forslaget med et ønske om å rekruttere flere foreldre. Det er for 
mange nybegynnere en for stor overgang å gå fra kaliber .22 skyting innendørs til 6,5 mm med 
smell og  rekyl på 200 m utendørs. Gleden ved å  skyte  reduseres  samtidig  som kostnadene 
øker. Det kan da lett bli til at både barn og foreldre forsvinner.     
 
Ved de regionale seminarene de to siste år har tema voksenrekruttering blitt drøftet. En 
oppsummering av gruppediskusjoner viser at Nord Norge og Midt Norge landsdeler ønsker 
å utvide aspirantklassen slik at den omfatter alle aldersgrupper.  De øvrige landsdeler 
ønsker i stedet å flytte klasse 1 til 100 m.  
 
Drøfting  
Voksenrekruttering er et satsingsområde i Langtidsplan 2012 – 2016, med en målsetning 
om 3 % økning av antallet skyttere som er 18 år og eldre. Ett av tiltakene i Langtidsplanen 
for å nå denne målsetningen er å vurdere klassestruktur og program, noe dette forslaget 
tar tak i.   
 
Sett ut fra et rent rekrutteringsperspektiv synes betingelsene for voksenrekruttering å 
være vesentlig bedre med et skyteprogram på 100 m framfor på 2/300 m. 
Forslagsstillerens argumenter om en mer naturlig og enklere overgang fra innendørs‐ til 
utendørsskyting støttes. Det samme gjelder for synspunktene om kostnadsreduksjoner, og 
om det å skyte med et våpen med mindre smell og rekyl. I denne sammenheng vil ikke 
minst muligheten for å benytte skytterlagets utlånsvåpen i kaliber .22 være en viktig 
kostnadsreduserende faktor. Trolig vil tilrettelegging for rekruttering av hele familier også 
bli bedre når hele familien kan ligge side ved side på samme standplass. Muligens vil i 
tillegg en litt enklere skive på 100 m sammenliknet med 2/300 m gi en mer positiv 
opplevelse gjennom om økt oppfatning av mestring.  
 
I feltskyting bør en flytting av klasse 1 til 100 m gi den naturlige konsekvens at klassen 
skyter finfelt. Dette vil samtidig være en enklere innfallsport til feltskytingen enn dagens 
ordning der voksne nybegynnere må starte rett på grovfelt.  
 
Stang‐ og felthurtigskyting krever grovkaliber, et kaliber det antas at ikke alle skytterne vil 
benytte når kaliber .22 er tillatt. Klasse 1 må likevel, på lik linje med klasse Junior, kunne få 
skyte disse øvelsene med grovkaliber om de ønsker å prøve seg.   
 
Det er vesentlig at klasse 1 er en trivselsklasse. Klassesettingskrav er i denne sammenheng 
en viktig faktor for å lykkes med en voksenrekrutteringsklasse. Her må vektingen mellom 
behovet for å ha tilstrekkelig skyteferdighet til å beherske neste nivå ses opp mot 
breddefilosofien der de beste gjennom klassesettingen rykker opp for å utjevne 
nivåforskjellene i klassen. Det er flere forhold som tilsier at det bør være et relativt høyt 
krav til opprykk fra klassen.  For gruppen med foreldre vil det være uheldig om de må 
anskaffe våpen til eget bruk samtidig som de ønsker å prioritere kjøp av våpen til barna. 



Derfor bør opprykkskravet være så høyt at voksne nybegynnere med normal læringskurve 
og deltakelse i stevner kan holde seg i klasse 1 og konkurrere med lagsvåpen i kaliber .22 
over noen år. Videre vil det være gunstig om skytter kan benytte tid til å bli aktive i klasse 
1 før opprykk, noe som trolig øker muligheten for at de fortsetter etterpå. Et 
klassesettingskrav så høyt som 248 synes relevant for å oppnå disse effekter.  
 
Uten at det foreslås i denne omgang kan man også tenke seg at klasse 1 skal være en 
klasse der det ikke er krav om opprykk. De som ønsker seg videre må melde seg opp i en 
høyere klasse frivillig. Videre kan det også på sikt være et alternativ om skyttere i klasse 1 
alternativt kan velge klasse 2 fra stevne til stevne, noe som i tilfellet gir en mer 
uoversiktlig klassestruktur. Dagens klasse 2 program ble for øvrig benyttet av klasse 1 fram 
til og med 2006.   
 
Det har vært synspunkter om at det er generelt dårligere kapasitet på 100 m 
sammenliknet med 2/300 m. Dette argument bør imidlertid ikke være av avgjørende 
betydning for å flytte klasse 1 til 100 m om man ser et økt rekrutteringspotensial blant 
voksne. Generelt anses kapasiteten tilstrekkelig, men det kan nok bli til at man må skyte 
med noen flere lag på 100 m, og at man slik sett får økt skjevhet mellom belastningen på 
100 og 2/300 m. Dette bør likevel være noe organisasjonen kan akseptere så lenge 
rekrutteringen øker!  
 
Det kan videre tenkes at noen voksne nybegynnere får en opplevelse av å være feilplassert 
når deres jevnaldrende er på 2/300 m. Videre vil nok også de som ikke har egne barn som 
skyter på 100 m ha mindre tilhørighet til det som foregår her. Samtidig er 
voksenrekruttering ungdomsutvalgenes oppgave, og det vil forenkle arbeidet betraktelig 
når alle som faller inn under denne gruppen er samlet på ett sted.  
 
Drøfting i DFSU:  
DFSU ser positivt på alle tiltak som kan styrke voksenrekrutteringen. Utvalget diskuterte i 
tillegg relativt omfattende effekter av å utvide aspirantklasse til også å omfatte voksne 
nybegynnere, der skytterne ble gitt en fleksibel ordning slik at de kunne velge mellom 
aspirantklassen og klasse 1 fra stevne til stevne. Utvalget endte imidlertid opp med å støtte 
administrasjonens forslag, men da som en prøveordning i to år. Utvalget vil deretter benytte 
erfaringene fra prøveordningen til en helhetlig vurdering av klassestrukturen for voksne 
nybegynnere. Ref. Langtidsplan pkt. 7.4.  
 
DFSU sin anbefaling: 
DFSU støtter administrasjonens forslag med et tillegg om at endringen gjøres som en 
prøveordning for 2014 – 2015.  

 

Administrasjonen anbefaler Norges Skytterstyre å fremme følgende forslag til vedtak for 
Skyttertinget 2013: 
 

1. Klasse 1 skyter fra sesongen 2014 baneskyting på 100 m og deltar i finfelt. I 
baneskytingen benyttes skyteprogram som for klasse Rekrutt og Eldre Rekrutt med de 
samme skytetider. Klassen har ikke eget mesterskap, men kan i åpne stevner skyte 
omgang frivillig.  
 

2. Alle godkjente kaliber og våpen i DFS kan benyttes, inklusive våpen godkjent kun for 



ungdomsklassene.  
 

3. Norges Skytterstyre fastsetter endelig reglement for klasse 1 og klassesettingskrav til 
opprykk iht. gjeldende praksis.  

 
Olav Johan Lystad foreslo et tillegg som punkt 4: 
 

4. Endringene gjøres som en prøveordning for årene 2014 og 2015. 
 
Avstemming: 
Vaaje, Gjerstad, Meland, Ivarrud, Skaug og Knutsen stemte for administrasjonens forslag, 
mens Lystad stemte for Lystads forslag. 

 

Norges Skytterstyre innbyr Skyttertinget 2013 til å fatte følgende vedtak: 

 
Administrasjonens forslag vedtas.  
 
Vedtatt med 6 mot 1 stemme. 

 
 
 

Sak 33/2013  Tingsak: Forslag om å flytte klasse V65 fra 100 m til 200/300 m 

 
Saksopplysninger 
Uttrøndelag skyttersamlag fremmer forslag om at klasse V65 flytter sin baneskyting til 
200/300 m. Skytetider foreslås som for klasse 1 – 5, med unntak av omgang som gis 2 
minutter skytetid. Klassen benytter samme program i innendørs, men skyter fortsatt finfelt. 
Forslaget er vedtatt av ombudsmøtet med overveldende flertall.  
 
Samlaget begrunner forslaget med at skyttere i denne aldersgruppen er spreke og vil ikke han 
noen vansker med å skyte sitt liggende program på 200/300 m. Synsmessig vil Adlerauge 
kompensere for redusert syn og en mindre sikteblink. Mange kan fortsatt tenke seg å skyte på 
200/300m, men velger klasse V65 for å skyte finfelt, ettersom grovfelt oppleves som litt for 
anstrengende/krevende.  Videre er kapasiteten på 100m sprengt, mens det blir stadig bedre 
kapasitet på 200/300m. I stedet for å pålegge skytterlagene en kostnadskrevende utbygging 
av 100 m banen er det bedre å utnytte ledig kapasitet på 200/300 m.  
 
Skyttertinget 2006 stemte over et tilsvarende forslag om å flytte klasse V65 fra 100 – 200 m. 
Forslaget fikk kun 3 stemmer.  
 
Drøfting 
Faglig støttes synspunktene om at skyttere med alder til klasse V65 normalt vil kunne 
gjennomføre sin baneskyting på 200/300 m uproblematisk. Særlig vil bruk av Adlerauge 
kompensere for‐/utjevne aldersrelatert synsreduksjoner for denne aldersgruppen 
skyttere.  
 
Kapasiteten på baner rundt omkring varierer. Argumentet om at det er en gjennomgående 
underkapasitet på 100 m sammenliknet med 200/300 m støttes, men på åpne stevner 
anses ikke dette på generelt grunnlag å være en vesentlig utfordring. Om man må skyte 



med ett til to lag ekstra på 100 m bør arrangører flest kunne akseptere dette. Imidlertid er 
belastningen på 100 m vesentlig større ved mesterskap med finaler til slutt, der det er 
mange klasser som skal kåre sine mestere. I denne sammenheng vil det å flytte en klasse 
til 200/300 m bare være en viss avlastning, ettersom man bør etterstrebe å kåre kun én 
mester av gangen.  
 
Skyttertingets votering i 2006 viser med tydelighet at organisasjonen ønsker at klasse V65 
skal skyte sin baneskyting på 100 m. I ettertid er imidlertid Adlerauge blitt tillatt brukt i 
klassen, noe som endrer den faglige vurderingen av dette i positiv retning mht. 
mestringsevne ved å skyte på 200/300 m. Det viktigste argumentet som taler i mot å 
endre dagens regler er imidlertid de miljømessige påvirkninger dette vil gi. Det er stor 
integrering og sosialisering mellom skyttere i klasse V65 og V73, noe som garantert vil bli 
vesentlig mindre om klassene skal skyte på forskjellige hold. Det er heller ikke grunn til å 
tro at klasse V65 på 2/300m i vil finne sosial tilhørighet med skyttere i klasse V55, 
ettersom dette er en klasse der mange jevnaldrede fortsatt skyter i klasse 2 – 5.  
 
Iht. langtidsplan skal det innen 2016 gjennomføres en vurdering av program og 
klassestruktur med formål om er å øke rekrutteringen. Uavhengig av dette er det mottatt 
et forslag om å flytte klasse 1 fra 200/300 m til 100 m, som skal behandles av Skyttertinget 
2013.  

 

Administrasjonen anbefaler Norges Skytterstyre å fremme følgende forslag til vedtak for 
Skyttertinget 2013: 
 
Dagens program i baneskyting for klasse V65 beholdes. 
 
Heidi Skaug foreslo følgende: 
Klasse V65 flytter sin baneskyting fra 100 m til 200/300 m fra 1.1.2014. 
 
Avstemming: 
Skaug, Knutsen, Lystad og Gjerstad stemte for Skaug sitt forslag, mens Vaaje, Ivarrud og 
Meland stemte for administrasjonens forslag. 

 

Norges Skytterstyre innbyr Skyttertinget 2013 til å fatte følgende vedtak: 

 
Skaug sitt forslag vedtas. 
 
Vedtatt med 4 mot 3 stemmer.  

 
 
 

Sak 34/2013  Tingsak: Handlingsplan for feltskyting 

 
Bakgrunnen for denne drøfting er følgende vedtak i Norges Skytterstyre i sak 106/2011: 
Det settes ned en arbeidsgruppe som utarbeider utkast til ”Handlingsplan for feltskyting” 
innen 15. mars 2012. Arbeidsgruppen gis følgende mandat for sitt arbeid:  
 

1) Hvordan øke interessen for feltskyting, derav mulige strategier og tiltak for å øke 
stevnetilbud og deltakelse.  



 
2) Se på hvordan eventuell innføring av kaliber 5,56 kan påvirke feltskytingen i DFS.  

 
Arbeidsgruppens sammensetning: Ann Kristin Aarskog Vikhagen (leder), Bjarne Muri og 
Anders Metveit.  
 
Grunnet stort arbeidsomfang og tidspress ble arbeidsgruppens mandat ved oppstart redusert 
til kun å skulle omfatte utredning og vurdering av pkt 1.  
 
For å framskaffe grunnlagsinformasjon gjennomførte arbeidsgruppen (heretter benevnt 
Feltutvalget) en spørreundersøkelse om feltskyting i DFS. Det var meget god respons på 
undersøkelsen, slik at feltutvalget kunne gjøres sin vurdering og bygge sin innstilling på et 
solid bakgrunnsmateriale.  
 
Utvalgets utkast til handlingsplan er sendt samlagene for uttalelse høsten 2012. Det er 
mottatt skriftlig svar fra 7 samlag. Generelt støtter samlagene opp om utkast til handlingsplan, 
men tilbakemeldingene inneholder også noen nye innspill, samt at betydningen av enkelte 
tiltak er poengtert spesielt. 
 
Drøfting  
Administrasjonen vil innledningsvis gi stor ros til Feltutvalget for et grundig og kvalitativt godt 
arbeid. Med nesten 1500 respondenter i spørreundersøkelsen er analysegrunnlaget som 
handlingsplanen er fundamentert på godt forankret blant DFS sine skyttere og tillitsvalgte.  
DFS har vedtatt en Langtidsplan som går fram til 2016. Det vil derfor være naturlig at en 
handlingsplan for feltskyting blir en delplan underlagt denne, og at den gis en utforming 
som er identisk med langtidsplanens oppbygging. Det skal derfor i denne behandling kun 
vedtas satsingsområder og tiltak, og det er deretter Norges Skytterstyre og 
Generalsekretæren som er ansvarlig for gjennomføring av tiltakene.  
 
Basert på utkast til handlingsplan fra Feltutvalget og samlagenes innspill foreslås følgende 
satsingsområder for å styrke feltskytingene: 
 
Holdningsskapende arbeid 
Redusert deltakelse og et lavere antall stevner kan i seg selv gi grobunn for at positive 
holdninger til feltskyting svekkes. For å snu denne trenden må det skapes motivasjon for 
disse øvelsene, så vel blant arrangører som skyttere. Her ligger det en svært stor 
utfordring ved at både skyttere og tillitsvalgte i skytterlag og samlag er for lite bevisst sine 
rolle som tilretteleggere for blant annet innskyting. Feltskyting gir på en helt annen måte 
enn baneskyting muligheter for bredden i DFS, og dette må formidles som noe positivt og 
særegent for feltskyting.   
 
Arrangement 
Uten et skikkelig stevnetilbud kan ikke feltskytingen styrkes. Det er mange utfordringer 
knyttet til dette, og man må her se etter akseptable alternativer som gjør det mer 
attraktivt og overkommelig å arrangere feltstevner. Det er viktig med et godt nok 
stevnetilbud lokalt, derfor må tiltak og mekanismer som motiverer for‐ og styrker 
stevnetilbudet utnyttes.   
 
Opplæring 
Et godt tilbud om opplæring er en nøkkelfaktor for å få med flere feltskyttere. Dagens 



instruktøropplæring kvalifiserer i god grad til å gi grunnleggende opplæring til nye 
skyttere. Det gjenstår imidlertid mye for at instruktørutdanningen skal gi en fullverdig 
utdanning for å være feltinstruktør. Dette forhold må styrkes for å øke samlagenes evne til 
å arrangere feltkurs etc. for sine skyttere. 
 
Kraftsamle om feltskyting 
For å posisjonere feltskytingen sterkere i DFS kan det måtte gjøres betydelige grep som 
påvirker eller endrer dagens feltskyting slik vi tradisjonelt kjenner øvelsen. Nødvendige 
grep vil i denne sammenheng kunne påvirke og/eller begrense litt den øvrige aktivitet, 
men samtidig vil dette kunne være helt nødvendig om man vil prioritere opp feltskytingen. 
 
Stang og felthurtig 
Stang‐ og felthurtigskyting er øvelser som er særlig populære på LS. Det øvrige 
stevnetilbud er relativt begrenset, slik at det er de færreste som satser spesielt på disse 
øvelser. Et bedre stevnetilbud er derfor den viktigste faktor for å øke oppslutningen. Det 
kan her tenkes at et bedre stevnetilbud der disse øvelsene inngår i feltstevner på sikt vil 
kunne bidra til å styrke den samlede deltakelse i felt.  
 
Handlingsplan for feltskyting sendes som eget vedlegg til behandling på Skyttertinget 
2013. 

 

Administrasjonen anbefaler Norges Skytterstyre å fremme følgende forslag til vedtak for 
Skyttertinget 2013: 
 
Handlingsplan feltskyting vedtas som en delplan underlagt Langtidsplan 2012 – 2016. 

 

Norges Skytterstyre innbyr Skyttertinget 2013 til å fatte følgende vedtak: 

 
Administrasjonens forslag vedtas. 
 
Enstemmig vedtatt. 

 
 
 

Sak 35/2013  Tingsak: Forslag om endring av premieringsregler 

 
I dagens regelverk er det tillatt med premiering på 25‐skudd, såfremt det benyttes 
gjenstandspremier for minst 1/3 av deltakerne. Det er ikke åpnet for pengepremiering på 
25‐skudd. Dette ble diskutert på Skyttertinget i 2009, og det var nettopp breddetanken og 
det faktum at det statistisk er flere som får premier når premieringen deles i to grupper 
som var utslagsgivende for Skyttertingets enstemmige vedtak i 2009. 
 
Nordmør skyttersamlag og Fosen skyttersamlag fremmet to uavhengige forslag til 
Skyttertinget 2012 (sak 9) angående pengepremieringssystemet i bane‐ og 
innendørsskyting i DFS. Saken ble vedtatt utsatt og oversendt Rådgivende utvalg for 
ytterligere utredning. 
Rådgivende utvalg har ferdigbehandlet saken, og konkludert med at det kan være verd å 
prøve en endring av premieringssystemet lik forslaget til Nordmør, hvor arrangører kan 
velge om de vil benytte premiering på 15‐ og 10‐skudd (2 premiegrupper) eller på 25‐



skudden samlet (1 premiegruppe). Rådgivende utvalg foreslår at dersom det benyttes 25‐
skuddspremiering i klasse R, ER og J, skal det være premie til halvparten av deltakerne. 
Det foreslås at ordningen gis en prøvetid på 2 år fra 01.01.14. 
 
Drøfting   
Intensjonen med dagens premiesystem er at ved å premiere 15‐ og 10‐skudd hver for seg, 
vil statistisk sett flere skyttere få premie, noe som anses å være motiverende for skyttere 
flest. Dette samsvarer med den breddefilosofien vi har i DFS. Samtidig vil det fortsatt være 
de beste på hele programmet som normalt vil ende opp med mest premier.  
Ved at det skilles på 15‐skudds – og 10‐skudd premiering slik som i dag, sørger man også 
for at skytterne får motivasjon for å fullføre 25‐skudden, selv om man skulle ha mislyktes 
på 15‐skudden.  
 
Begge de to innsendte forslagene til Skyttertinget i 2012 har imidlertid bakgrunn i noen 
uheldige konsekvenser ved 15‐ og 10‐skudds premiering, der skyttere har fått 
topplasseringer i mesterskapet, uten at de har fått pengepremier. Dette kan skje med 
dagens regelverk, spesielt i klasser med god skyting og lav deltakelse. Inntrykket er 
imidlertid at dette hender veldig sjelden, og må regnes som unntak. 
 
Rådgivende utvalgs forslag støtter opp om Nordmør sitt forslag, men ser også de uheldige 
konsekvensene med at færre skyttere får pengepremier ved dette forslaget. Utvalgets 
forslag om at ungdomsklassene skal premieres med 50% ved bruk av 25‐skuddspremiering 
ansees derfor som et godt virkemiddel for å hindre dette. Dette bør også vurderes for de 
øvrige klassene om 25‐skuddspremiering vedtas.  
 
Konklusjon 
Administrasjonen er fortsatt av den oppfatning at dagens premiesystem fungerer 
tilfredsstillende, og at skytterne stort sett er fornøyde med regelverket. I et hvert 
premiesystem vil det kunne forekomme uheldige forhold og konsekvenser. Nettopp av 
den grunn er det viktig å holde fokus på organisasjonens grunnleggende prinsipper om at 
vi er og skal være en breddeorganisasjon. Med dette i tankene ønsker administrasjonen å 
beholde dagens regelverk. 

 

Administrasjonen anbefaler Norges Skytterstyre å fremme følgende forslag til vedtak for 
Skyttertinget 2013: 
 
Dagens regelverk for premiering beholdes.  

 

 
Norges Skytterstyre innbyr Skyttertinget 2013 til å fatte følgende vedtak: 

 
Administrasjonens forslag vedtas. 
 
Enstemmig vedtatt. 

 
 
 
 
 



Sak 36/2013 
Tingsak: Krav til valgkomiteens presentasjon av kandidater til sentrale 
utvalg 

 
Hedmark, Nordfjord og Namdal skyttersamlag har foreslått at valgkomiteen skal gjøre en 
større presentasjon av kandidatene til sentrale verv. De foreslår følgende: 
 
” Valgkomiteen sender sammen med innstillingene ut en presentasjon av alle kandidater 
som er foreslått til verv sentralt i organisasjonen. Denne presentasjonen bør si noe om 
kandidatenes utdanning og yrke, samt deres bakgrunn i DFS. ” 
 
Drøfting 
Administrasjonen er ikke uenig i forslagsstillerne, men mener likevel det må finnes en 
avveining mot hvor mye arbeid valgkomiteen skal pålegges i forbindelse med sin 
innstilling. En skriftlig presentasjon av alle kandidater er svært omfattende, om dette skal 
gjelde til alle verv. Administrasjonen ser heller ikke at det er verken nødvendig eller 
hensiktsmessig.  
 
Valgkomiteen gjør selvfølgelig gode vurderinger av de kandidater de mener er best egnet 
til å inneha de ulike vervene. Det utelukker imidlertid ikke at de bør legge frem CV, 
spesielt når det er valg til de viktigste sentrale vervene. Dette er da også i en viss 
utstrekning gjort tidligere, særlig i forbindelse med valg til president. Administrasjonen 
mener her det kan foretas et skille mellom Norges Skytterstyre/DFSU og øvrige valg, da 
det er vesentlig for Skyttertinget å få seg forelagt sentral informasjon om personer som 
skal bekle organisasjonens viktigste verv.   
 
Administrasjonen vil på denne bakgrunn foreslå en ny setning i regelverkets 1.700, § 7–3, 
angående valgkomiteen. Der føyes det til at en setning hvor valgkomiteen pålegges å gi en 
skriftlig presentasjon av eventuelle nye kandidater til Norges Skytterstyre og DFSU.  
Valgkomiteen utarbeider en mal for presentasjon som kandidaten selv fyller ut.  Dette 
bidrar til å sikre likebehandling av kandidatene. 

 

Administrasjonen anbefaler Norges Skytterstyre å fremme følgende forslag til vedtak for 
Skyttertinget 2013: 
 
Siste setning i regelverkets punkt 1.700, § 7‐3, gis følgende ordlyd: 
 
Valgkomiteen sender sammen med innstillingene en skriftlig presentasjon av eventuelle 
nye kandidater til verv i Norges Skytterstyre og DFSU. Denne presentasjonen bør si noe 
om kandidatenes utdanning og yrke, samt deres bakgrunn i fra DFS.  

 

Norges Skytterstyre innbyr Skyttertinget 2013 til å fatte følgende vedtak: 

 
Administrasjonens forslag vedtas. 
 
Enstemmig vedtatt. 

 
 
 
 



Sak 37/2013  Restutbetaling av ammunisjonsbidrag 

 
Etter at det ble satt strek for ammunisjonsbidrag i regnskapet for 2012 er det i perioden 
februar frem til påske mottatt ammunisjonsbidragsskjemaer for til sammen kr 167.940,‐. 
Av dette beløpet gjelder kr 127.764,‐ ammunisjon som er hentet ut i skytterlagene i 2012, 
mens resten (kr 40.176,‐) gjelder ammunisjon som er hentet ut i 2011. 
 
Drøfting 
Opphør av ordningen med ammunisjonsbidrag ble kunngjort rundt 10.01.2013. 
Administrasjonen har forståelse for at det kan være en viss treghet i skytterlagene for å få 
sendt inn skjemaer.  Først skal skytterlagene samle opplysninger om den siste 
ammunisjonsomsetningen, så skal skjemaet sendes til skyttersamlaget for godkjenning før 
det havner på Skytterkontoret. 
 
Administrasjonen foreslår derfor at skytterlagene som har sendt inn bidragsskjemaer for 
ammunisjon hentet ut i 2012 får utbetalt ammunisjonsbidrag for dette.  
Ammunisjonsbidrag for ammunisjon hentet ut i 2011 utbetales imidlertid ikke, da 
skytterlagene har hatt rimelig tid til å ordne opp i dette tidligere. 
 
Beløpet belastes private midler og vil dermed resultere i at budsjettert resultat blir 
omtrent 0.  I årsoppgjørsdisposisjonen for 2013 foreslås beløpet disponert mot 
egenkapital med lovpålagte restriksjoner (rekrutteringsfremmende tiltak). 

 

Administrasjonen anbefaler Norges Skytterstyre til å gjøre følgende vedtak: 
 
Norges Skytterstyre godkjenner utbetaling av ammunisjonsbidragssøknader som er 
mottatt i tiden februar og mars, og som gjelder ammunisjon som er hentet ut i 
skytterlagene i 2012 med kr 127.764,‐.  Beløpet belastes private midler og disponeres mot 
egenkapital med lovpålagte restriksjoner (rekrutteringsfremmende tiltak). 

 

Vedtak 

 
Administrasjonens forslag enstemmig vedtatt. 

 
 
 

Sak 38/2013  Tingsak: Endring i regelverk for samlagsskyting kl. R/ER/J 

 
Drammen skyttersamlag har sendt forslag om endring i regelverket for lagskyting R/ER/J.  
Forslaget går på at de ønsker å endre reglementet slik at det alle samlag må stille med 
minst en Rekrutt på laget. 
 
Begrunnelsen bak forslaget er at enkelte samlag ikke ønsker å ta med en rekrutt på laget 
på grunn av usikkerheten/ vanskelighetsgraden rundt det å skulle skyte med kal 22 i 
forhold til 6.5mm. Drammen foreslår også å åpne for at en Eldre rekrutt kan erstatte 
Rekrutten på laget ved å benytte kal.22. 
 
Drøfting 
Gjennomføringen av samlagsskytingen for ungdomsskytterne vil administrasjonen drøfte 



prinsipielt med flere sider ut over det Drammen skyttersamlag legger opp til.  
 
En ordning som Drammen skyttersamlag foreslår, der alle samlag må stille med en Rekrutt 
på laget kan i første omgang virke som en bra ide. Spesielt for de samlagene som har 
forholdsvis gode skyttere i alle klasser. Men for alle de samlagene som i dag sliter med å 
stille lag i samlagsskytingen, og kanskje ikke har gode skyttere i alle klasser, kan dette 
utvilsomt virke negativt. 
 
På samlagsskytingene på LS de siste tre årene det vært henholdsvis 9, 13 og 2 rekrutter 
som har skutt samlagsskyting. Når man ser på deltakelsen i klasse rekrutt på LS, så stiller 
hvert samlag med gjennomsnittlig 6 rekrutter, mens 11 av samlagene hadde 2 eller færre 
deltakere å velge mellom. 6 samlag hadde ikke en eneste rekrutt på LS.  
 
Et annet moment som må tas med er også at hvis man ser på det beste resultatet oppnådd 
i klasse rekrutt fra hvert samlag, så varierer dette ifra 237 til 250 poeng. Det kan da stilles 
spørsmål om det er riktig å sette en rekrutt til å representere samlaget, når 
ferdighetsnivået varierer så mye.  
 
Administrasjonen ser heller ikke at forslaget er riktig i forhold til anerkjente 
barneidrettsprinsipper. Å innføre et system hvor rekrutter på 12 og 13 år må representere 
samlaget på Landsskytterstevnet, kan utvilsomt være belastende for de som blir uttatt, og 
kanskje heller ikke lykkes med skytingen. 
 
Administrasjonen mener, når denne saken nå er satt på dagsorden, at hele systemet for 
samlagsskytingen for ungdomsskytterne burde endres. Samlagenes ungdomsutvalg bruker 
i dag svært mye ressurser på uttaksskytinger som neppe bidrar til flere 
rekrutteringsskyttere i samlagene. Kanskje tvert i mot, da denne oppmerksomheten på 
uttaksskytinger går ut over et generelt rekrutteringsarbeid i samlagene. Vi er også kjent 
med at det flere steder har blitt konflikter i samlag i forbindelse med uttaksprinsipper og 
uttak.    
 
De første årene med samlagsskyting på LS, ble 25 skudden til samlagenes beste skyttere 
summert sammen til et samlagslag, og utgjorde samlagsskytingen. Fra 1975 har det vært 
samlagene selv som har tatt ut laget, med en egen samlagsskyting under stevnet. 
Samlagsskytingen på LS samler mange skyttere og publikum, og er et av høydepunktene 
på Landsskytterstevnet, så det er således gode argumenter for å opprettholde dagens 
konkurranseform. Administrasjonen vil imidlertid endre på uttaket til konkurransen. 
Administrasjonen mener et system på lik linje med den som nå er på lagskytingen på 
Landsskytterstevnet for klasse 3. – 5. burde vært innført også i ungdomsklassene. Der er 
det hvert skytterlags tre beste skyttere på LS som skal representere samlaget.  
 
Med en tilsvarende ordning for samlagsskyting for rekrutt/junior, kan de to beste i klasse 
Rekrutt eller Eldre Rekrutt, og de to beste Juniorene på innledende 25‐skudd, skyte 
samlagsskytingen for sitt samlag. Da ville ingen Rekrutter være ekskludert på forhånd, og 
det ville være spenning igjennom hele LS om hvem som skulle representere samlaget. 
Samlagene kan med en slik ordning få frigjort ressurser til å legge best mulig til rette for 
aktivitet i samlaget, og ikke bruke tid på laguttak.  
 
Administrasjonene støtter således ikke Drammen sitt forslag slik det foreligger, men 
ønsker heller å endre uttaket av skytterne. På den måten ekskluderes likevel ikke klasse 



Rekrutt fra å delta, om de er blant samlagets to beste skyttere på innledende skyting. 
 
Det er selvfølgelig noen som vil hevde motargumenter til en slik ordning. Blant annet kan 
det menes at det er en ”dobbel straff” for samlagets antatt beste skytter, om han/hun 
skulle mislykkes på innledende skyting og derfor heller ikke får delta på samlagslaget. 
Administrasjonen mener slike argumenter ikke er tungtveiende i denne debatten. Det er 
viktig at konkurransen ikke gjøres mer høytidelig enn den bør være for ungdomsskytterne, 
slik erfaringene fra lagskytingen i seniorklassene viser.  
 
De beste samlagene vil sikkert også hevde at dette kan gjøre det vanskeligere for dem å 
hevde seg, om ikke de antatt beste gjør det godt på innledende skyting. Igjen mener 
administrasjonen at dette ikke er noe viktig argument, da den foreslåtte 
gjennomføringsformen åpner for at flere samlag har muligheter for å gjøre det godt i 
konkurransen. Det vil nok uansett være slik at det er de beste samlagene med størst 
bredde, som har størst forutsetninger til å bli blant de beste samlagene.    
 
DFSU har behandlet saken, og anbefaler følgende: 
DFSU støtter prinsippene i administrasjonens forslag til vedtak for en ny gjennomføring av 
samlagsskytingen for ungdomsklassene fra og med år 2014. 

 

Administrasjonen anbefaler Norges Skytterstyre å fremme følgende forslag til vedtak for 
Skyttertinget 2013: 
 
Drammen skyttersamlags forslag om at alle samlag må stille med en skytter fra klasse 
rekrutt på samlagsskytingen for ungdomsklassene innføres ikke. 
 
Fra og med år 2014 gjøres følgende endring i samlagsskytingen for ungdomsklassene på 
Landsskytterstevnet og landsdelskretsstevnene: 
 
Det foretas ikke uttak av skyttere til samlagsskyting for ungdomsklassene i samlagene. 
Uttaket av samlagslaget skjer ved at man benytter resultatene på innledende 25‐skudd på 
det aktuelle stevnet som uttaksgrunnlag. De to beste skytterne i klasse R/ER, og de to 
beste skytterne Juniorklassen, utgjør samlagets lag på samlagsskytingen. Norges 
Skytterstyre gis, med disse hovedprinsipper som utgangspunkt, i oppdrag å endre 
regelverket i Skytterbokas kapittel 11.   
 
Jan Åge Gjerstad foreslo følgende: 
Dagens regelverk for samlagsskyting i klasse R/ER/J opprettholdes. 
 
Avstemming: 
Vaaje, Ivarrud, Gjerstad, Skaug, Meland og Knutsen stemte for Gjerstad til forslag, mens 
Lystad stemte for administrasjonens forlag. 

 

Norges Skytterstyre innbyr Skyttertinget 2013 til å fatte følgende vedtak: 

 
Gjerstad sitt forslag vedtas. 
 
Vedtatt med 6 mot 1 stemme. 

 



Sak 39/2013  Tingsak: Budsjett 2014 for DFS 

 
Administrasjonen anbefaler Norges Skytterstyre å fremme følgende forslag til vedtak for 
Skyttertinget 2013: 

 
1. Det frivillige Skyttervesen – Budsjett 2014: 

INNTEKTER  Forslag  Inntekter fra  Budsjett

2014  Tilskudd FD Andre tilsk Pr. midler  Sum  2013

Tilskudd fra FD  33 000 000  33 000 000       33 000 000  28 500 000

Andre tilskudd  2 000 000     2 000 000    2 000 000  250 000

Omsetning salgsavdelingen  25 500 000        25 500 000  25 500 000  26 145 000

Omsetning Norsk Skyttertidende  2 455 000        2 455 000  2 455 000  2 455 000

Kontingent fra skytterlagene  1 816 000        1 816 000  1 816 000  1 816 000

Kompensasjoner  1 250 000        1 250 000  1 250 000  1 191 000

Arrangementsavgifter  900 000        900 000  900 000  900 000

Resultat finansposter  400 000        400 000  400 000  399 000

Andre inntekter (frifond)  300 000        300 000  300 000  1 200 000

SUM INNTEKTER  67 621 000  33 000 000 2 000 000 32 621 000  67 621 000  62 856 000

UTGIFTER OG KOSTNADER  Forslag  Dekkes av  Budsjett

2014  Tilskudd FD Andre tilsk Pr. midler  Sum  2013

Administrasjon:             

Lønnskostnader  3 705 000  3 038 000 362 000 305 000  3 705 000  3 264 000

Kontorhold  3 149 000  2 865 000 0 284 000  3 149 000  3 022 000

Reiseutgifter  1 235 000  1 235 000 0 0  1 235 000  1 150 000

Sum administrajon  8 089 000  7 138 000 362 000 589 000  8 089 000  7 436 000

           

Arrangementer:             

Landsskytterstevnet  3 110 000  3 110 000 0 0  3 110 000  3 110 000

Nordisk Mesterskap  315 000  215 000 0 100 000  315 000  315 000

Norgescupen i baneskyting  120 000  0 0 120 000  120 000  120 000

NM i Skifelt og skogsløp  75 000  75 000 0 0  75 000  75 000

Sum arrangementer  3 620 000  3 400 000 0 220 000  3 620 000  3 620 000

           

Medaljer, premier, hedersbev.  625 000  0 0 625 000  625 000  605 000

           

Driftstilskudd lavere org.ledd:             

Til skyttersamlagene  1 905 000  1 905 000 0 0  1 905 000  1 331 000

Til landsdelskretsene  145 000  145 000 0 0  145 000  145 000

Sum driftstilskudd  2 050 000  2 050 000 0 0  2 050 000  1 476 000

           

Anleggsavdelingen:             

Ordinær anleggsvirksomhet  5 805 000  4 347 000 153 000 1 305 000  5 805 000  4 802 000

Miljøpakkemidlene  6 000 000  6 000 000 0 0  6 000 000  5 500 000

Sum anleggsavdelingen  11 805 000  10 347 000 153 000 1 305 000  11 805 000  10 302 000

           

Utdanningsavdelingen  3 700 000  3 435 000 265 000 0  3 700 000  3 338 000



           

Ungdom og rekruttering  2 650 000  2 430 000 220 000 0  2 650 000  2 410 000

Ammunisjonsbidrag  2 000 000  1 000 000 1 000 000    2 000 000 

           

Felt‐ og skifeltskyting, skogløp  800 000  800 000 0 0  800 000  750 000

           

Informasjonsavdelingen  2 795 000  2 400 000 0 395 000  2 795 000  1 887 000

           

SUM ORGANISASJONSUTGIFTER  38 134 000  33 000 000 2 000 000 3 134 000  38 134 000  31 824 000

           

Kostnader salgsavdelingen  25 047 000        25 047 000  25 047 000  25 510 000

           

Kostnader Norsk Skyttertidende  2 455 000        2 455 000  2 455 000  2 455 000

           
Kostnader IKT‐tjenester 
lag/samlag  1 305 000        1 305 000  1 305 000  1 350 000

           

Øvrige kostnader  0        0  0  1 200 000

           

TOTALE KOSTNADER  66 941 000  33 000 000 2 000 000 31 941 000  66 941 000  62 339 000

           

RESULTAT  680 000  0 0 680 000  680 000  517 0

 
2.   Skytterstyret gis fullmakt til å foreta endringer i budsjett når finansiering for 2014 foreligg. 
 
3. Norges Skytterstyre får for senere år fullmakt til å vedta budsjett for påfølgende år i 

samsvar med prioriteringer i Langtidsplanen, bevilgningene i Statsbudsjettet og 
eventuelt nye inntektskilder. 

 

Norges Skytterstyre innbyr Skyttertinget 2013 til å fatte følgende vedtak: 

 
Administrasjonens forslag vedtas. 
 
Enstemmig vedtatt. 

 
 
 

Sak 40/2013  Tingsak: Søknad om offentlig støtte 2015 

 

Administrasjonen anbefaler Norges Skytterstyre å fremme følgende forslag til vedtak for 
Skyttertinget 2013: 
 
Det søkes om offentlige tilskudd på kr 36 000 000 for år 2015. Norges Skytterstyre får 
fullmakt til å tilpasse søknad til FD om drift‐ og prosjektstøtte i samsvar med retningslinjer 
og de føringer som blir gitt i langtidsplanenes økonomiske prognose.  Norges Skytterstyre 
får videre fullmakt til å søke andre finansieringskilder om offentlig støtte.  
 
Offentlige midler ‐ justert økonomisk prognose for perioden 2013‐2016. 
 



Tekst  Regnskap 
31.12.11 

Budsjett
2013 

Prognose
2014 

Prognose 
2015 

Prognose
2016 

Tilskudd FD  31 200 000  29 000 000 33 000 000 33 000 000  33 500 000

Andre off. inntekter  800 000  0 0 0  0

Annen statlig finans.*    1 500 000 2 000 000  2 500 000

Annen finansiering    640 000 500 000 1 000 000  1 000 000

Sum inntekter  32 000 000  31 840 000 35 000 000 36 000 000  37 000 000

 
Administrasjon    6 739 000 7 000 000 7 000 000  7 200 000

Arrangementer    3 235 000 3 400 000 3 400 000  3 500 000

Driftstilskudd org.ledd    2 044 000 2 000 000 2 000 000  2 000 000

Anleggsavdeling     

‐ Ordinære bidrag    5 047 000  5 000 000  5 000 000  5 250 000 

‐ Miljøpakke ***)    5 000 000  6 000 000  6 000 000  6 500 000 

Utdanning    3 061 000 3 700 000 4 250 000**  4 300 000

Ungdom/rekruttering    2 035 000 2 650 000 2 650 000  2 700 000

‐ Ammunisjonsbidrag    2 130 000 2 000 000 2 000 000  2 000 000

Felt‐ og skifeltskyting    607 000 800 000 800 000  900 000

Info‐/markedsføring    1 842 000 2 400 000 2 400 000  2 500 000

Andre prosjekter    100 000 500 000 500 000  250 000

Sum utgifter    31 840 000 35 000 000 36 000 000  37 000 000

Underskudd / 
Overskudd (‐) 

0  0  0  0  0 

 
*) I prognosen er mulige inntekter fra statlige prosjektmidler knytt til spesielle tiltak fordelt likt på Anlegg, 
Utdanning, Ungdom/rekruttering og Info‐/markedsføring.Faktisk fordeling vil bli iht. mottatte prosjektmidler. 
 
**) Det er lagt inn en ny stilling på utdanning fra og med 2015 forutsatt økt kursvirksomhet rettet mot 
Forsvaret.  
 
***) Eventuelt mindre tildeling av miljøpakkemidler (bundne) får ikke konsekvens for andre poster. 

 

Norges Skytterstyre innbyr Skyttertinget 2013 til å fatte følgende vedtak: 

 
Administrasjonens forslag vedtas. 
 
Enstemmig vedtatt. 

 
 
 

Sak 41/2013  Utkast til søknad om drifts‐ og prosjektstøtte fra FD for 2014 

 
Administrasjonen la frem utkast til søknad om drifts‐ og prosjektstøtte for 2014.  

 

Vedtak 

 
Norges Skytterstyre gav føringer for det videre arbeid med søknad om drifts‐ og 
prosjektstøtte fra Forsvarsdepartementet for 2014. 

 
 
 
 
 



Sak 42/2013  Instruks for regionale skytebanekontakter 

 
Som følge av vedtatt langtidsplan for DFS skal det etableres en ordning med regionale 
skytebanekontakter. Instruksen følger som vedlegg til protokollen. 

 

Administrasjonen anbefaler Norges Skytterstyre til å gjøre følgende vedtak: 
 
1. Det opprettes en ordning med en regional skytebanekontakt som velges i hver 

landsdelskrets. Landsdelskretsen kan velge inntil to regionale banekontakter der 
geografisk utstrekning eller andre forhold gjør dette hensiktsmessig. 
 

2. Instruks for regionale skytebanekontakter vedtas med virkning fra 1. januar 2014. 

 

Vedtak 

 
Administrasjonens forslag enstemmig vedtatt. 

 
 
 

Sak 43/2013  Forslag om reviderte statutter for uttak av lag til NM og NUM 

 
Ved drøfting av sak 25/2013 besluttet Skytterstyret å utsette sin behandling av denne 
saken slik at landslaget ved sin tillitsvalgte representant kunne uttale seg om eventuelle 
forslag til endringer i statuttene for uttak av lag til NM og NUM.  
 
Drøfting 
Uttakskomiteen ved Generalsekretær, Utdanningssjef og Ungdomskonsulent har drøftet 
landslaget innspill og støtter generelt deres tilråding. Komiteen anser samtidig at 
landslagets innspill i rimelig grad ivaretas av dagens statutter. Så lenge man ikke benytter 
seg av felles terminfestede uttakskonkurranser, vil det uansett være visse skjønnsmessige 
vurderinger som legges til grunn i et uttak når det er så mange gode skyttere å velge 
mellom.  Uttakskomiteen ser derfor ikke behov for å foreslå vesentlige endringer i 
uttakskriteriene. 
 
Landslaget støtter en ordning der man åpner for flere alternativer for nominering. Dette 
ved at den enkelte skytter kan nominere seg selv, og/eller ved at skytterlag og samlag kan 
nominere sine kandidater. Dette er i tråd med uttakskomiteens ønsker.  
Uttakskomiteen ønsker primært et samlet uttak umiddelbart etter LS. Landslaget ønsker 
imidlertid at dagens frist for nominering videreføres slik at skyttere som er klare for laget 
tas ut primo juli. UK kan akseptere en slik videreføring. 
 
Vedrørende innspill om en ungdomskvote på seniorlaget er dette noe som ikke støttes av 
landslaget. UK ser de argumenter som legges til grunn av landslaget. Landslaget mener at 
”er man god nok, er man også ung nok”. Det skal imidlertid ikke underslås et det generelt 
er betydelige nivåforskjeller i feltskytingen når man sammenlikner ferdighetene mellom 
unge og etablerte seniorskyttere. Særlig treningssamlingene i forkant nevnes som en 
svært nyttig trenings‐ og læringsarena, og utbyttet her er trolig størst for de som stiller 
med det dårligste utgangspunktet. Slik sett taler dette i favør av en ungdomskvote på 
seniorlaget, men ulempen kan da være at ferdighetsnivået internt i laget blir svært 



varierende. Betydningen av en sterk seniorgruppe som blir gitt fadderoppgaver ovenfor de 
fem ungdommene som deltar NUM er svært viktig. En svekking av seniorlaget vil kunne gi 
et dårligere utbytte for ungdomsskytterne og debutanter på laget. 
 
Statuttene følger som vedlegg til protokollen.  

 

Administrasjonen anbefaler Norges Skytterstyre til å gjøre følgende vedtak: 
 
Norges Skytterstyre vedtar justerte statutter for uttak av lag til NM og NUM. 

 

Vedtak 

 
Administrasjonens forslag enstemmig vedtatt. 

 
 
 

Sak 44/2013  Valg av lagleder for Nordisk Mesterskap i 2013 

 
Nordiske mesterskap arrangeres i Varberg, Sverige, i perioden 5. – 8. september. Lagleder 
deltar også på det norske lagets samling i dagene før mesterskapet.  

 

Vedtak 

 
Norges Skytterstyre oppnevner Jens Sverre Knutsen som lagleder til årets Nordiske 
mesterskap i Sverige. 

 
 
 

Sak 45/2013  Valg av representanter til arbeidsgruppe FD/DFS 

 
Debatten om bevilgningen til DFS for 2013 skapte et stort engasjement over hele landet, 
med støtteerklæringer fra over 150 ordførere og bred politisk støtte på Stortinget. 
Stortinget økte bevilgningen med 3,5 mill. kr., fra 25 til 28,5 mill. kr i 2013. Stortinget 
vedtok samtidig en komitemerknad der DFS kunne disponere midlene til aktivitet og 
arrangement. DFS fikk gjennom prosessen stor anerkjennelse for vårt arbeid, og vi fikk 
synliggjort at Forsvaret og samfunnet får mye igjen for kronene som bevilges til DFS. 
Som følge av de siste to års kamp om bevilgningen vedtok Stortinget en komitemerknad 
sammen med den økte bevilgningen, som er formulert slik: 
 

«Komiteens medlemmer fra Arbeiderpartiet, Sosialistisk Venstreparti og Senterpartiet viser 
til Innst. 2 S (2012–2013) der flertallet bestående av Arbeiderpartiet, Sosialistisk 
Venstreparti og Senterpartiet øker kap. 1719 post 71 med 3,5 mill. kroner utover 
regjeringens forslag, til aktivitetsstøtte til Det Frivillige Skyttervesen (DFS). Disse 
medlemmer er kjent med at DFS har gjennomført flere tiltak i tråd med komiteens 
merknad fra budsjettinnstillingen for 2012 for å imøtekomme Forsvarsdepartementets nye 
retningslinjer for drifts‐ og aktivitetsstøtte. Disse medlemmer er derfor tilfreds med at DFS 
skal tilføres kr 3,5 mill. kroner på kap. 1719 post 71, ut over forslaget i Prop. 1 S, i økt 
aktivitetsstøtte i henhold til omsøkte aktiviteter og arrangement. 
Disse medlemmer mener videre at det bør igangsettes et arbeid for å se nærmere på DFS 



sin rolle og tilknytning til Forsvaret og samfunnet for øvrig, samt hvordan offentlig 
økonomisk bidrag til DFS kan organiseres og finansieres for fremtiden. Disse medlemmer 
ber regjeringen om å følge opp dette og forutsetter at DFS blir godt involvert i arbeidet.» 
 
Forsvarsdepartementet har sendt over forslag til Forsvarsministeren om mandat og 
sammensetning av arbeidsgruppen. Statsråden har lovt snarlig beslutning, jfr. svar på 
spørsmål i Stortingets spørretime onsdag 24. april.  
 
Vi har gjennom dialogen med FD har fått muntlig aksept for at DFS får stille med to 
representanter i arbeidsgruppen. Fra administrasjonen er det naturlig at 
generalsekretæren stiller. Presidenten ønsker ikke å delta i arbeidsgruppen av omsyn til 
senere behandling. Administrasjonen foreslår at Østlandets representant Jan Åge Gjerstad 
stiller fra Norges Skytterstyre.     

 

Administrasjonen anbefaler Norges Skytterstyre til å gjøre følgende vedtak: 
 
Følgende velges som DFS sine representanter i arbeidsgruppen som skal foreta en 
gjennomgang av DFS sin framtidige forsvars‐ og samfunnsrolle: 
 
Fra administrasjonen: Generalsekretær Jarle Tvinnereim, vara assisterende 
generalsekretær Terje Vestvik 
 
Fra Norges Skytterstyre: Styremedlem Jan Åge Gjerstad, vara styremedlem Jens Sverre 
Knutsen. 

 
Vedtak 
 
Administrasjonens forslag enstemmig vedtatt. 

 
 
 

Sak 46/2013  Tildeling av hedersbevisninger 

 

Vedtak 

 
Norges Skytterstyre vedtok tildeling av hedersbevisninger. Vedtaket er ført i B‐protokoll. 

 
 
 

Sak 47/2013  Valg av møtedirigenter til Skyttertinget 2013 

 
Dirigentene for Skyttertinget 2012, Inge Hoff og Svein O. Furuseth er forespurt, og begge 
har sagt seg villige til å lede Skyttertinget 2013 på Oppdal.  

 

Administrasjonen anbefaler Norges Skytterstyre til å gjøre følgende vedtak: 
 
Inge Hoff og Svein O. Furuseth velges til dirigenter for Skyttertinget 2013. 

 



Vedtak 

 
Administrasjonens forslag enstemmig vedtatt. 

 
 
 

Sak 48/2013  Saksliste til Skyttertinget 2013 

 

Vedtak 

 
Saklisten bestemmes slik: 
 

1. Skyttertingets konstituering 

2. Norges Skytterstyres årsmelding 2012 

3. Årsregnskap for 2012 med årsberetning 

4. Søknad om tildeling av LS 2017 

5. Handlingsplan for feltskyting           

6. Forslag om å flytte klasse 1 fra 200m til 100m  

7. Forslag om å flytte klasse V65 fra 100m til 200m  

8. Forslag om endring av premieringsregler i DFS  

9. Forslag om endring i regelverk for samlagsskyting kl. R/ER/J 

10. Forslag om endring av dopingbestemmelser klasse 2 og V55  

11. Forslag om endring av bestemmelser for alkohol og rusmidler  

12. Forslag om flytting av tidspunkt for klassesetting 

13. Søknad om overgang til annet skyttersamlag  

14. Krav til valgkomiteens presentasjon av kandidater til sentrale utvalg 

15. Satser for godtgjørelser til sentralt tillitsvalgte 

16. Budsjett for DFS 2014 

17. Søknad om offentlig støtte 2015 

18. Gjennomgang av DFS – orientering om status 

19. Valg 

 
 
 

Sak 49/2013  Dekning av reise‐ og oppholdsutgifter for skyttertingsrepresentanter 

 
Ordningen med dekning av reise‐ og oppholdsutgifter for skyttertingsrepresentantene 
trådte i kraft etter vedtak på Skyttertinget i 1985. Ordningen ble inntatt i Skytterboka 
under pkt 16.210.  Ordningen ble sist presisert i styresak 77/2002. 
 
Drøfting 
Punkt 16.210 i Skytterboka er nå fjernet, og det er derfor naturlig at ordningen nedfelles i 
et styrevedtak.  Likeledes er det riktig å tilpasse ordningen til dagens Skytterting og dagens 
overnattings‐ og reisemåter. De aller fleste skyttertingsrepresentanter benytter i dag egen 
bil til og fra tingstedene da de også er deltakere på landsskytterstevnene. Innføring av en 
egen km‐sats for bruk av egen bil er en slik tilpassing. Km‐satsen legges på lavere nivå enn 



statens satser som følge av at utgangspunktet må være reise etter statens billigste 
reisemåte.  

 

Administrasjonen anbefaler Norges Skytterstyre til å gjøre følgende vedtak: 
 
Norges Skytterstyre vedtar følgende retningslinjer for dekning av reise‐ og 
oppholdsutgifter for skyttertingsrepresentantene: 
 
Reiseutgifter 
Dokumenterte reiseutgifter (eksempelvis flybilletter, togbilletter) fra hjemsted til tingsted 
og retur. Bruk av egen bil dekkes med kr 2,00 pr km. Ved bruk av egen bil skal 
kjørestrekningen beskrives. 
 
Oppholdsutgifter – overnatting 
2 overnattinger på enkeltrom på stevnehotell eller andre overnattingssteder. Dersom 
dobbeltrom benyttes må den enkelte betale prisdifferansen. Dersom campingvogn eller 
annen overnatting benyttes tilstås nattillegg etter bestemmelsene i Statens reiseregulativ 
Det skal føres opp på reiseregningen hvordan den enkelte har overnattet. 
 
Oppholdsutgifter – kost 
Det utbetales kostgodtgjøring etter Statens reiseregulativ for inntil 3 døgn. Det skal gjøres 
fradrag for gratismåltider (frokost på hotell 10 %, skyttertingslunsj 40 %, 
skyttertingsmiddag 50 %). 

 

Vedtak 

 
Administrasjonens forslag enstemmig vedtatt. 

 
 
 

Sak 50/2013  Tingsak: Søknad om overgang til annet skyttersamlag 

 
Heilhornet skytterlag i Vefsn skyttersamlag søker om overgang til Namdal skyttersamlag. 
 
Bakgrunnen for søknaden er at Heilhornet skytterlag geografisk ligger langt unna de øvrige 
skytterlag i Vefsn. I søknaden blir dette eksemplifisert ved at med en reisetid på ca. 2 
timer rekker skytterne fra Heilhornet bare til de to nærmeste skytterlagene i Vefsn. På 
samme tid kan skytterne nå samtlige lag i Namdal skyttersamlag, og vil således få mye 
kortere veg til flere stevner og viktige arrangementer.  
 
Søknad om overgang til annet skyttersamlag tilsier i praksis endring av samlagsgrenser. 
Endring av samlagsgrenser skal godkjennes av Skyttertinget, jfr. grunnreglenes § 1‐6. 
 
Begge skyttersamlag støtter søknaden.  
 

Drøfting 
Administrasjonen har stor forståelse for Heilhornet skytterlags ønske og motivering for en 
logisk og praktisk endring av skytterlagets samlags‐tilhørighet, og vektlegger i hovedsak de 
rent geografiske og praktiske forhold for å gi lagets skyttere og tillitsvalgte kortere reisevei 



til stevner, møter og kurs. De vil også få tilgang på langt flere stevner innen rimelig 
reisetid, noe som gir grunnlag for økt aktivitet.  

 
Vefsn og Namdal skyttersamlag støtter enstemmig opp under søknaden fra Heilhornet 
skytterlag.  Vefsn skyttersamlag nevner i sin uttale at det burde bli enklere å gjennomføre 
justering av samlagsgrenser, gjennom at Norges Skytterstyre får delegert myndighet til å 
godkjenne justeringer. Dette er en sak som kan bli tatt opp i forbindelse med pågående 
gjennomgang av framtidas DFS.  

 

Administrasjonen anbefaler Norges Skytterstyre å fremme følgende forslag til vedtak for 
Skyttertinget 2013: 
 
Heilhornet skytterlag overføres fra Vefsn skyttersamlag til Namdal skyttersamlag med 
virkning fra 1. januar 2014 

 

Norges Skytterstyre innbyr Skyttertinget 2013 til å fatte følgende vedtak: 

 
Administrasjonens forslag vedtas. 
 
Enstemmig vedtatt. 

 
 
 

Sak 51/2013  Medaljer for klasse 2 på Landsdelskretsstevner 

 
Norges Skytterstyre vedtok i sak 24/2013 å dele ut medaljer i klasse 2 på 
Landsskytterstevnet i baneskyting etter samme prinsipp og med samme valør som for 
veteranklassene etter Skytterbokas punkt 12.113. 
 
Som følge av dette bør samme ordning og prinsipp innføres for Landsdelskretsstevnene i 
baneskyting. I regelverket blir dette da et tillegg i Skytterbokas punkt 12.123.  Det er opp 
til Landsdelskretsene å bestemme valør på medaljene på Landsdelskretsstevnene.  
 
Ved revisjon av Skytterboka må dette ordnes slik at klasse 2 får et eget punkt, eventuelt 
underpunkt av 12.113 og 12.123.  

 

Administrasjonen anbefaler Norges Skytterstyre til å gjøre følgende vedtak: 
 
Det deles ut medaljer for klasse 2 på landsdelskretsstevner i baneskyting etter samme 
prinsipp og med samme valør som for veteranklassene etter Skytterbokas 12.123. 

 

Vedtak 

 
Administrasjonens forslag enstemmig vedtatt. 

 
 
 
 



Meldingssaker 

 
1. Status LS 2013 Oppdal   
2. Status LS 2014 Sandnes   
3. Høring endring av våpenforskriften angående registrering av løp 

(utsendt på e‐post) 
4. Status for arbeid ”Gjennomgang av DFS framtidige forsvars‐ og 

samfunnsrolle” 
5. Foreløpig tidsplan LS 2013 Oppdal 
6. Status anskaffelse elektronisk målmateriell 
7. Informasjon frå forhandlinger med Nammo om prisreduksjon på 

ammunisjon 
8. Deltakelse for militære avdelinger i sivile klasser  
9. Brev fra Justisdepartementet vedrørende klagesak Hovdebygda‐Ørsta 
10. Høringsbrev fra Justis‐ og beredskapsdepartementet vedrørende 

endring i våpenforskriften for hagler 
11. Spørreundersøkelse/anbud premier LS (sak til junimøte) 
12. Rana: Regelendring pkt. 8.111 elektroniske skiver (sak til junimøte) 
13. Søknad om opptak av nytt skytterlag – Rana feltskytterlag (sak til 

junimøte) 
14. Status bokprosjekt ”Landsskytterstevnet gjennom 120 år” 

 

 
 

Vedlegg til protokollen 

 
1. Instruks for regionale skytebanekontakter 
2. Statutter for uttak av lag til Nordisk mesterskap og Nordisk ungdomsmesterskap 
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INSTRUKS FOR REGIONAL SKYTEBANEKONTAKT 
 
 
 


 
 
 
Regional skytebanekontakt velges ut blant samlagenes skytebanekontakter innenfor en 
landsdelskrets for en periode på 4 år. Utvelgelsen bør skje på grunnlag av utvist engasjement, 
interesse og kompetanse for anleggsforhold i DFS. Yrkesmessig relevant erfaring kan/bør også 
vektlegges. 


 
Kretsens årsmøte velger regionale banekontakter. 
Regional banekontakt har anledning til å fratre som banekontakt i eget samlag 
Regional banekontakt har rett til å møte på kretsens årsmøte, med tale og forslagsrett. 


 
Regional  skytebanekontakt  skal  fungere  som  rådgivende  bindeledd  innenfor 
landsdelskretsen, primært mellom samlagenes skytebanekontakter og DFS sentralt, men også 
mot instanser som for eksempel kommune, fylke og politi. 


 
Regional skytebanekontakt skal være rådgiver og veileder for skytebanekontaktene i 
landsdelskretsen, har ingen myndighet til å gi pålegg, men derimot både rett og plikt til å 
påpeke forhold som spesielt berører sikkerhet. 


 
DFS sentralt bør søke å gi regional skytebanekontakt relevant opplæring vedrørende 
forskrifter, regelverk og annen relevant informasjon. 
Regional skytebanekontakt bør holde tett kontakt med skytebanekontaktene innenfor 
landsdelskretsen, oppdatere disse på all relevant informasjon, og stimulere til at deres 
oppgaver blir utført på en god måte. 


 
Regional skytebanekontakt rapporterer til anleggssjefen generelt, og fungerer for øvrig 
som rådgiver i anleggsspørsmål til organisasjonen. Årlige rapporter om kretsens 
banesituasjon formidles til relevante ledd i organisasjonen. Spesielt nevnes Samlag, 
Landsdelskrets og Anleggsavdelingen i DFS. 


 
Reise‐ og oppholdsutgifter ved befaringer og møter i landsdelskretsen dekkes etter 
Statens bestemmelser og satser. 


 
Nærmere regler om oppnevning, oppgaver, m.v. kan fastsettes av Norges Skytterstyre, som 
også kan endre denne instruks. 


 
 
Instruksen trer i kraft fra 1. januar 2014. 
 
Instruksen er vedtatt av Norges Skytterstyre, sak 42/2013 den 29. april 2013. 
 
 








Statutter for uttak av lag til Nordisk mesterskap og Nordisk ungdomsmesterskap 
 
 
 Revidert april 2013, vedtatt av Norges Skytterstyre i sak 43/2013. 
 


   
1.  Uttak av lag til Nordisk mesterskap (NM) og Nordisk ungdomsmesterskap (NUM) skal skje i samsvar 


med gjeldende vedtekter for konkurransene, samt de pålegg som blir gitt av Skyttertinget eller Norges 
Skytterstyre. 


 
2.  Skytterkontoret inviterer innen 15. april hvert år til nominering av kandidater til NM og NUM. Dette 


skjer gjennom informasjon på DFS sin hjemmeside og ved e‐post til alle skytterlag og skyttersamlag. 
 


Den enkelte skytter kan nominere seg selv, samt skytterlag og skyttersamlag kan nominere sine 
kandidater. Det benyttes standard opplysningsskjema utarbeidet av Skytterkontoret. Frist for 
nominering er 1. juli. 


 
3.  Laguttak foretas av egen komité (UK) bestående av 3 personer. Komiteen består av Generalsekretær 


(leder), lagets trener og Ungdomskonsulenten i DFS. Generalsekretær oppnevner vararepresentanter 
ved behov. 


 
4.  UK tar ut 15 skyttere til NM. I tillegg tas ut minimum 4 reserver. 


 


Ved uttak av lag til NM vektlegges å ta med skyttere som har prestert bra over tid i både bane‐ og 
feltskyting. Videre skal vektlegges at skytterne klarer å prestere i viktige konkurransene som 
landsdelskretsstevner, landsskytterstevner, Nordisk mesterskap (for de som har deltatt tidligere) osv. 


 
Skyttere som prioriterer skyting eksempelvis i regi av det Militære landslaget, og som kan framvise 
resultater som er sammenliknbare med DFS øvelsene, kan vurderes mot tilsvarende DFS prestasjoner. 


 
De som deltar flere år på rad må over en periode på de 2 ‐ 3 siste år prestere i NM. Hvis ikke bør 
plassen gå videre til nye kandidater. Står flere kandidater likt foretas en helhetsvurdering av disse hvor 
flg. kvaliteter vektlegges: er relativt ung, har best feltferdighet, behersker felthurtig, viser stor 
framgang, tilkjennegir stor treningsiver, vurderes å ha stort potensial osv. 


 
Laget bør bestå av en stamme med utøvere som deltar flere år på rad. Mer enn ca. 30 % av laget bør 
ikke være debutanter. 


 
5.  UK tar ut 5 skyttere til NUM. I tillegg tas ut minimum 2 reserver. 


 


Ved uttak av lag til NUM vektlegges å ta med skyttere som kan framvise de beste resultater i både 
bane‐ og feltskyting. Videre skal vektlegges at skytterne klarer å prestere i viktige konkurransene som 
landsdelskretsstevner, landsskytterstevner, NUM (for de som har deltatt tidligere) osv. 


 
Hvis det ikke er tilstrekkelig med kandidater som behersker begge øvelsene, gjøres deretter en 
helhetsvurdering av kandidater som har utmerket seg spesielt innen enten felt‐ eller baneskyting. 


 
Så framt det er kvalifiserte kandidater bør det delta minst 2 skyttere som ikke er siste års deltakere i 


NUM. 
 
 
Statutter for ledere ved Nordisk mesterskap og Nordisk ungdomsmesterskap 


 
DFS deltar hvert år med flg. ledergruppe: 


Hovedleder:  Presidenten i DFS 
Lagleder:  Rullere blant Styrets øvrige medlemmer. 
Leder:  På rullering deltar én representant for DFSU 
Leder:  Generalsekretæren. 
Trener:  Oppnevnes av administrasjonen. 


 
Norges Skytterstyre kan det enkelte år beslutte å ta med flere ledere som dekkes av DFS. 





